

Franckesche Stiftungen zu Halle

Christophori Cellarii Breviarium Antiquitatum Romanarum

Cellarius, Christoph

Halae Magdeburgicae, 1778

VD18 13038508

Sectio V De Venationibus.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

[urn:nbn:de:hbz:33-1-195671](https://nbn-resolving.org/urn:nbn:de:hbz:33-1-195671)

mulæ apud Latinos ex ludis petite gladiatorii: ut sunt, *petitiones obiectas vitare, declinatione corporis effugere*, apud Cic. *cat. l. i. c. 6.* Ut autem petere gladiatorium verbum erat: sic etiam *repetere*, hoc est ictum geminare, apud Lactant. *l. vi. c. 20. n. 12.* Vnde in cæde Caligulæ signum erat et resera: *repete.* Suet. *in Calig. c. 58.* Adde Cic. *tusc. qu. l. ii. c. 17.* et *pro Sextio c. 37:* ubi occurrit *ferrum recipere.* Tales formulæ etiam erant, *hoc habet*, aut simpliciter *habet*: item *loco motus est*: item *componere paria.* Vide, quæ ad Prudent. *psych. v. 53.* notauimus, et ad Cic. *l. ii. ep. 8. n. 1.*

§. 9. Tam inueteratus hic mos tam in vrbe, quam in prouinciis fuit, ut ægre a christianis etiam imperatoribus tolli potuerit. Vide Prud. *in Symm. l. ii. v. 1113 seq.*

SECTIO V

DE

VENATIONIBVS.

§. 1.

Venationes erant etiam ludorum genus: non in siluis, sed in vrbe exercitæ. Vndique conquirebantur belluæ ex Africa et Asia, et spectante populo conficiebantur. Cic. *l. ii. ep. 11. n. 3.* et *l. viii. ep. 2. n. 14. ep. 9. n. 7.* et Suet. *Calig. c. 18.*

§. 2. Damnatos etiam in ludis huius generis obiciebant belluis, qui *bestiarum* inde dicti. Cic. *in Vat. c. 17.* Sen. *de benefic. l. ii. c. 19.* Addita nonnumquam his venabula sunt: ut, si possent,
(*Cellarii antiquit.*) H se